
Protokół nr XI/07 
z sesji Rady Gminy Górzyca 

odbytej dnia 30 października 2007 r. w sali narad Urzędu Gminy (Centrum 
Spotkań Polsko-Niemieckich). 

 
 
Przewodniczący Rady Gminy p. Bogdan Nerko o godzinie 1300 otworzył sesję 
i po powitaniu radnych i gości oświadczył, że zgodnie z listą obecności na sesji 
obecnych jest 10 radnych  (nieobecni radni: Beata Dziemidowicz, Maria Syktus, 
Maria Pakos, Łukasz Bastkowski i Zbigniew Makara) i stwierdził 
prawomocność obrad.   Przewodniczący przedstawił wniosek Wójta Gminy 
Górzyca o zmianę porządku obrad sesji poprzez dodanie do pkt. 7 pkt 7a o treści 
„Podjęcie uchwały w sprawie zaopiniowania „Studium bezpośredniego 
zagrożenia powodziowego na obszarze RZGW Szczecin”. 
 
Przewodniczący Rady zapytał, czy radni wnoszą inne propozycje do porządku 
obrad sesji.  
 
Radni nie zgłosili żadnych uwag do porządku obrad sesji. 
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie jawne wprowadzenie do 
porządku obrad ww. zmian. 
 
Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie 10 głosami „za” zdecydowali o 
wprowadzeniu zmian w porządku obrad sesji. 
 
Przewodniczący Rady przedstawił porządek obrad XI sesji. 
 
Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przedstawienie  porządku obrad. 
3. Informacja Wójta Gminy z działalności w okresie międzysesyjnym. 
4. Przeprowadzenie wyboru ławników ludowych na kadencję lat 2007-2011: 
a)  Przedstawienie opinii zespołu opiniującego o zgłoszonych kandydatach 
na  ławników; 
b) Wybór komisji Skrutacyjnej i przeprowadzenie głosowania tajnego; 
c)  Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia wyboru ławników ludowych na  
     kadencję lat 2007-2011. 
5. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXXI/226/06 Rady 

Gminy Górzyca z dnia 28 kwietnia 2006 r. w sprawie określenia 
dochodów własnych, które mogą być gromadzone na rachunku dochodów 
własnych przez Warsztat Terapii Zajęciowej w Żabicach oraz 
przeznaczenia tych dochodów. 

 



6. Podjęcie uchwały w sprawie nawiązania współpracy Gminy Górzyca z 
Gminą Gisors (Francja). 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zawarcia porozumienia międzygminnego. 
7a. Podjęcie uchwały w sprawie zaopiniowania „Studium bezpośredniego  

zagrożenia powodziowego na obszarze RZGW Szczecin”. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie podatku od nieruchomości. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie i budżetu Gminy Górzyca 

na 2007 rok. 
10. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
11. Interpelacje  radnych Rady Gminy. 
12. Wolne wnioski i informacje. 
13. Zakończenie obrad XI sesji Rady Gminy.  

 
Godz. 1310 -  Na sesję spóźnieni przybyli radni: Maria Pakos i Zbigniew Makara 
– obecnych jest 12 radnych. 
 
Realizacja porządku obrad: 
 
Ad. 1 
Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
Zrealizowano na wstępie 
 
Ad. 2 
Informacja Wójta Gminy z działalności w okresie międzysesyjnym. 
 
Z uwagi na nieobecność na sesji Wójta Gminy Tomasza Kowalczyka, 
spowodowaną wyjazdem do Niemiec w celu pozyskania mebli dla Ośrodka 
Pomocy Społecznej, sprawozdanie przedstawiła Sekretarz Gminy Maria 
Palichleb o następującej treści: 
- zlecono ekspertyzę budowlaną ośrodka zdrowia w Górzycy w celu 
zdiagnozowania celowości dalszych remontów (termin do 10.12.2007 r. za 
8.500 zł Spółka DYBA ze Słubic, która dodatkowo sporządzi projekt techniczny 
dla Szkoły Podstawowej w Pamięcinie na likwidację barier architektonicznych – 
podjazd); 
- złożony został kompletny wniosek o „busa” dla Zespołu Szkół w Górzycy – 
czekamy na decyzję; 
- zainstalowano fotoradar w Owczarach (tylko zasilenie elektryczne do 
31.10.2007 r. ) – Gmina zakupiła maszt; 
- dostarczono sprzęt do Urzędu w ramach „Wrót Słubickich” (16 komputerów, 4 
drukarki, elektroniczny obieg dokumentów); 
- wybory do Sejmu i do Senatu RP – frekwencja w gminie 43,87%: Górzyca 
42%, Żabice 44%, Czarnów 48%, głosowanie odbyło się w trzech lokalach bez 
zakłóceń; 

 



- rozpoczęły się prace budowlane przy budowie łącznika Zespołu Szkół w 
Górzycy – termin zakończenia prac 15.12.2007 r., wartość robót 79.059 zł; 
- realizowany jest remont budynku po Straży Granicznej w Górzycy pod 
potrzeby Ośrodka Pomocy Społecznej (w 95% zamontowano nowe okna, 
wykonano instalację elektryczną, aktualnie wykonywane są prace przy c.o. – 
termin zakończenia prac 31.12.2007 r.); 
- 3.10.2007 r. odbyło się spotkanie Wójta z Dyrektorem Wydziału Spraw 
Społecznych LUW w Gorzowie Wlkp. – jest obietnica pomocy finansowej w 
wyposażeniu Ośrodka Pomocy Społecznej; 
- w dniu 2.11.2007 r. w Kostrzynie nad Odrą odbędzie się spotkanie Wójta 
Gminy  z przedstawicielami francuskiej gminy Gisors; 
- 29.10.2007 r. w Górzycy 7 gmin podpisało porozumienie w sprawie budowy 
infrastruktury pod Internet szerokopasmowy. Obecny był Starosta Słubicki  i 
przedstawiciele TP SA Poznań; 
- prowadzony jest remont dachu na szkole podstawowej w Żabicach; 
- wykonano ołtarz na cmentarzu w Pamięcinie  (koszt 5.000 zł), należy też 
wykonać ołtarz w Górzycy po uszkodzeniu w wyniku zawalenia drzewa; 
- w dniu 20.10.2007 r. wpłynęła do podpisania umowa z Kuratorium Oświaty w 
Gorzowie Wlkp. na zakup i instalację monitoringu wizyjnego dla Zespołu Szkół 
w Górzycy w wys. 2.688 zł – udział gminy ok. 750 zł – termin wykonania 
zadania 10.12.2007 r. 
- Gmina zgłosiła pomieszczenie w budynku Ośrodka Pomocy Społecznej na 
punkt konsultacyjny poradni psychologiczno-pedagodicznej w Słubicach 
(przewiduje się pracę poradni dwa razy w tygodniu po 4 godziny) dla potrzeb 
uczniów i rodziców z terenu Gminy Górzyca. 
 
Ad. 3 
Przeprowadzenie wyboru ławników ludowych na kadencję lat 2007-2011: 
 
Sekretarz Gminy Maria Palichleb w uzasadnieniu poinformowała, że zgodnie 
z art. 18 ust. 2 pkt 15 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym 
(Dz.U. z 2001 Nr 142 poz. 1591 z późn. zm.) do wyłącznej właściwości rady 
gminy należą wszystkie sprawy pozostające w zakresie działania gminy, o ile 
ustawy nie stanowią inaczej. Art. 160 § 1 i 2 ustawy z dnia 27 lipca 2001 r.  
Prawo ustroju sądów powszechnych (Dz.U.Nr 98, poz. 1070 ze zm.) mówi, że 
ławników do sądów okręgowych oraz do sądów rejonowych wybierają rady 
gmin, których obszar jest objęty właściwością tych sądów w głosowaniu tajnym. 
Wybory przygotowują gminy jako zadanie zlecone z zakresu administracji 
rządowej. Kandydatów na ławników zgłaszają radom gmin prezesi sądów, 
stowarzyszenia, organizacje związkowe, organizacje pracodawców oraz inne 
organizacje zarejestrowane na podstawie przepisów prawa, z wyłączeniem partii 
politycznych, oraz co najmniej 25 obywateli mających czynne prawo wyborcze, 
zamieszkujących stale na danym terenie, w terminie do 30 czerwca ostatniego 

 



roku kadencji, wybory ławników przygotowują gminy jako zadanie zlecone z 
zakresu administracji rządowej. Przed przystąpieniem do wyborów rada gminy 
powołuje zespół, który przedstawia na sesji rady gminy swoją opinię o 
zgłoszonych kandydatach, w szczególności w zakresie spełnienia przez nich 
wymogów określonych w ustawie. Wybór ławników na kadencję lat 2007-2011 
musi nastąpić w terminie do końca miesiąca października. Wybory ławników 
odbywają się najpóźniej w październiku roku kalendarzowego, w którym 
upływa kadencja dotychczasowych ławników w głosowaniu tajnym. 
W terminie 29 czerwca 2007 Polsko-Niemieckie Stowarzyszenie HUMANITAS 
zgłosiło trzech kandydatów na ławników sądowych w osobach: 
- Monika Karasińska; 
- Wiktor Palichleb; 
- Urszula Zakowicz. 
 
Godz. 1320 - Na sesję spóźniona przybyła radna Maria Syktus – obecnych jest 13 
radnych. 
 
a)  Przedstawienie opinii zespołu opiniującego kandydatów na ławników do 
Sądu Rejonowego powołanych uchwałą Nr X/58/07 Rady Gminy Górzyca z 
dnia 1 października 2007 r.: 
 
Przewodniczący Zespołu Pani Maria Pakos przedstawiła pozytywną opinię o 
zgłoszonych kandydatach, która stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
b) Wybór komisji Skrutacyjnej i przeprowadzenie głosowania tajnego. 
Przewodniczący Rady zaproponował, aby radny dokonali wyboru Komisji 
Skrutacyjnej, która w dalszej kolejności przeprowadzi wybory ławników. 
Do składu Komisji Skrutacyjnej zgłoszeni zostali następujący radni: 
- Ryszard Dębiński; 
- Krzysztof Bańka; 
- Zbigniew Raźny. 
Radni wyrazili zgodę na pracę w Komisji Skrutacyjnej. 
 
Przewodniczący Rady przedstawił radnym sposób głosowania. 
 
Komisja Skrutacyjna  przystąpiła do przeprowadzenia wyborów. 
 
Godz. 1320 Przewodniczący Rady ogłosił przerwę w obradach. 
Godz. 1335 wznowienie obrad sesji – obecnych na sesji jest 13 radnych. 
 
Komisja Skrutacyjna przedstawiła protokół z posiedzenia komisji skrutacyjnej 
dla wyboru ławników ludowych Do Sądu Rejonowego w Słubicach na kadencję 

 



lat 2007-2011, który odczytał radny Ryszard Dębiński /protokół stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu. 
 
c)  Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia wyboru ławników ludowych na  
kadencję lat 2007-2011. 
 
Przewodniczący Rady Gminy odczytał treść uchwały w sprawie stwierdzenia 
wyboru ławników ludowych na kadencję lat 2007-2011. Poinformował, że na 
podstawie protokołu komisji skrutacyjnej stwierdza się wybór w głosowaniu 
tajnym niżej wymienionych osób na funkcję ławników ludowych do Sądu 
Rejonowego w Słubicach na kadencję lat 2007-2011: 

1) Monika Karasińska; 
2) Wiktor Józef Palichleb; 
3) Urszula Bożena Zakowicz  

 
Radni nie wnieśli żadnych uwag i wniosków w związku z czym Przewodniczący 
Rady zarządził głosowanie w sprawie podjęcia uchwały. 
 
W wyniku głosowania jawnego Rada Gminy na ustawowy skład Rady 15  
radnych, przy obecności na sesji 13 radnych,  jednogłośnie 13 głosami „za” 
podjęła uchwałę Nr XI/63/07 w sprawie stwierdzenia wyboru ławników 
ludowych na kadencję lat 2007-2011  /uchwała stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu. 

 
Ad. 4 
Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXXI/226/06 Rady Gminy 
Górzyca z dnia 28 kwietnia 2006 r. w sprawie określenia dochodów własnych, 
które mogą być gromadzone na rachunku dochodów własnych przez Warsztat 
Terapii Zajęciowej w Żabicach oraz przeznaczenia tych dochodów. 
 
Projekt uchwały przedstawiła i omówiła Kierownik WTZ Monika Karasińska 
i poinformowała radnych, że treść ww. projektu uchwały jest wynikiem 
bieżących potrzeb Warsztatu Terapii Zajęciowej w Żabicach, jak również 
podyktowana jest koniecznością realizowania projektów unijnych i programów 
pefronowskich. Pozwoli ona na gromadzenie środków pozyskiwanych ze źródeł 
zewnętrznych, nie związanych ani z budżetem warsztatu, co z całą pewnością 
poprawi trudną sytuację finansową placówki i wpłynie na poprawę kondycji 
finansowej, ale również na ilość, atrakcyjność prowadzonych zajęć 
rehabilitacyjnych. Dodała, że akceptacja projektu uchwały wpłynie na 
przejrzystość rachunkowo-finansową i sprawne funkcjonowanie placówki. 
 

 



 Przewodniczący Rady stwierdził, że na wspólnym posiedzeniu komisji rady     
w dniu 29 października br. projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany               
i otworzył dyskusję nad projektem uchwały.  
 
Radni nie wnieśli żadnych uwag i wniosków w związku z czym Przewodniczący 
Rady zarządził głosowanie w sprawie podjęcia uchwały. 
 
W wyniku głosowania jawnego Rada Gminy na ustawowy skład Rady 15  
radnych, przy obecności na sesji 13 radnych,  jednogłośnie 13 głosami „za” 
podjęła uchwałę Nr XI/64/07 w sprawie zmiany uchwały Nr XXXI/226/06 Rady 
Gminy Górzyca z dnia 28 kwietnia 2006 r. w sprawie określenia dochodów 
własnych, które mogą być gromadzone na rachunku dochodów własnych przez 
Warsztat Terapii Zajęciowej w Żabicach oraz przeznaczenia tych dochodów. 
/uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
         
Ad. 5 
Projekt uchwały w sprawie nawiązania współpracy Gminy Górzyca z Gminą 
Gisors (Francja). 
 
Projekt uchwały przedstawiła i omówiła Sekretarz Gminy Maria Palichleb. 
Poinformowała radnych, że zgodnie z wcześniejszą informacją Wójta Gminy 
chcielibyśmy zaproponować gminie Gisors we Francji współpracę. Przedstawiła 
projekt pisma intencyjnego. Podjęcie uchwały upoważni Wójta Gminy Górzyca 
do reprezentowania Gminy Górzyca w rozmowach z Merem Gminy Gisors. 
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że na wspólnym posiedzeniu komisji rady     
w dniu 29 października br. projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany               
i otworzył dyskusję nad projektem uchwały.  
 
Godz. 1350 – Radny Zbigniew Raźny opuścił obrady sesji – obecnych jest 12 
radnych. 
 
Radni nie wnieśli żadnych uwag i wniosków w związku z czym Przewodniczący 
Rady zarządził głosowanie w sprawie podjęcia uchwały. 
 
W wyniku głosowania jawnego Rada Gminy na ustawowy skład Rady 15  
radnych, przy obecności na sesji 12 radnych,  jednogłośnie 12 głosami „za” 
podjęła uchwałę Nr XI/65/07 w sprawie  nawiązania współpracy Gminy 
Górzyca z Gminą Gisors (Francja) /uchwała stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu. 
 
Ad. 6 
Projekt uchwały w sprawie zawarcia porozumienia międzygminnego. 

 



 
Projekt uchwały przedstawił i omówił Gł. Specj. Ds. informatycznych i 
telekomunikacji Tomasz Raźny. Poinformował radnych, że wspólnie z 
gminami:  Cybinka, Ośno Lubuskie, Rzepin i Słubice, w ramach realizacji 
projektu Zintegrowanego Programu Operacyjnego Rozwoju Regionalnego Pt. 
„Wrota Słubickie – wdrożenie infrastruktury społeczeństwa informacyjnego w 
powiecie słubickim” zawiera się stosowne porozumienie w sprawie powierzenia 
gminie Słubice zadań publicznych w zakresie  utworzenia wspólnego 
stanowiska Lokalnego Operatora Społeczeństwa Informacyjnego. Przedstawił 
radnym treść porozumienia międzygminnego. 
 
Godz. 1355 – Radny Zbigniew Raźny powrócił na obrady sesji – obecnych jest 13 
radnych. 
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że na wspólnym posiedzeniu komisji rady     
w dniu 29 października br. projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany               
i otworzył dyskusję nad projektem uchwały.  
 
Radni nie wnieśli żadnych uwag i wniosków w związku z czym Przewodniczący 
Rady zarządził głosowanie w sprawie podjęcia uchwały. 
 
W wyniku głosowania jawnego Rada Gminy na ustawowy skład Rady 15  
radnych, przy obecności na sesji 13 radnych,  jednogłośnie 13 głosami „za” 
podjęła uchwałę Nr XI/66/07 w sprawie  zawarcia porozumienia 
międzygminnego /uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 7 
Projekt uchwały w sprawie podatku od nieruchomości. 
 
Projekt uchwały przedstawił i omówił Inspektor podatków, opłat i funduszy 
strukturalnych dla rolnictwa Tomasz Nerko. Przedstawił propozycję stawek 
podatku od nieruchomości. W uzasadnieniu poinformował radnych, że zgodnie 
z art. 18 ust.2 pkt 8 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym 
(Dz.U. z 2001 r. Nr 142, poz. 1592 ze zmianami) do wyłącznej  właściwości 
rady gminy należy podejmowanie uchwał w sprawach podatków i opłat w 
granicach określonych w odrębnych ustawach (ustawa o podatkach i opłatach  
lokalnych, podatek rolny). Na podstawie art. 5 ust 1 ustawy o podatkach i 
opłatach lokalnych (Dz.U. z  2006 r Nr 121 poz. 844 z późn. zm.) Rada Gminy, 
w drodze uchwały, określa wysokość stawek podatku od   nieruchomości, z tym 
że roczne stawki podatku od  nieruchomości  nie mogą  przekroczyć   rocznie 
górnych granic stawek  kwotowych w podatku od nieruchomości  określonych 
przez ministra do spraw finansów publicznych który w drodze obwieszczenia, w 
Dzienniku Urzędowym Rzeczypospolitej Polskiej „Monitor Polski”. 

 



Obwieszczeniem Ministra Finansów z dnia 26 lipca 2007 ogłoszono górne 
granice stawek kwotowych podatków i opłat lokalnych w 2008 r.             
Zgodnie z komunikatem Prezesa Głównego Urzędu Statystycznego z dnia        
13 lipca  2007 r. opublikowanym w Monitorze Polskim z dnia 23 lipca 2007 r. 
Nr 44, poz. 524  wskaźnik cen towarów i usług konsumpcyjnych w okresie 
pierwszego półrocza 2007 r. wyniósł 2,2 %. 
Stawki te corocznie podlegają podwyższeniu na następny rok podatkowy, z 
uwzględnieniem wskaźnika wzrostu cen detalicznych towarów i usług 
konsumpcyjnych i są zaokrąglane w górę do pełnych groszy.   
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że na wspólnym posiedzeniu komisji rady     
w dniu 29 października br. projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany               
i otworzył dyskusję nad projektem uchwały.  
 
Radni nie wnieśli żadnych uwag i wniosków w związku z czym Przewodniczący 
Rady zarządził głosowanie w sprawie podjęcia uchwały. 
 
W wyniku głosowania jawnego Rada Gminy na ustawowy skład Rady 15  
radnych, przy obecności na sesji 13 radnych,  jednogłośnie 13 głosami „za” 
podjęła uchwałę Nr XI/67/07 w sprawie  podatku od nieruchomości /uchwała 
stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 7a 
Podjęcie uchwały w sprawie zaopiniowania „Studium bezpośredniego 
zagrożenia powodziowego na obszarze RZGW Szczecin”. 
 
Projekt uchwały przedstawiła i omówiła Sekretarz Gminy Maria Palichleb.   
W uzasadnieniu poinformowała radnych, że  Regionalny Zarząd Gospodarki 
Wodnej w Szczecinie powołując się na art. 79 ust. 3 ustawy z dnia 18 lipca 2001 
Prawo Wodne Dz.U. z 2001 r. Nr 115 poz. 1229 (zmiana ustawy z dnia 3 
czerwca 2005 r. o zmianie ustawy – Prawo Wodne oraz innych ustaw Dz.U. z 
2005 r. Nr 130 poz. 1087 – art. 1 pkt 51) przekazał do zaopiniowania przez Radę 
Gminy Górzyca opracowane pN. Studium bezpośredniego zagrożenia 
powodziowego na obszarze RZGW Szczecin”. Dodała, że po przeanalizowaniu 
dostarczonych materiałów i zasięgnięciu opinii Lubuskiego Zarządu Melioracji  
i Urządzeń Wodnych Inspektorat w Sulęcinie stwierdzono poprawność 
opracowania w zakresie dotyczącym terenu Gminy Górzyca. 
 
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały.  
 
Radni nie wnieśli żadnych uwag i wniosków w związku z czym Przewodniczący 
Rady zarządził głosowanie w sprawie podjęcia uchwały. 
 

 



W wyniku głosowania jawnego Rada Gminy na ustawowy skład Rady 15  
radnych, przy obecności na sesji 13 radnych,  jednogłośnie 13 głosami „za” 
podjęła uchwałę Nr XI/68/07 w sprawie zaopiniowania „Studium 
bezpośredniego zagrożenia powodziowego na obszarze RZGW Szczecin”  
/uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 8 
Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie i budżetu Gminy Górzyca na 2007 
rok. 
 
Projekt uchwały przedstawiła i omówiła w zastępstwie Skarbnika Gminy 
Inspektor ds. jednostki budżetowej Lidia Guźniczak. Poinformowała 
radnych, że w projekcie uchwały zawarte są zmiany dochodów i wydatków 
budżetu gminy na 2007 r. o kwotę 23.206 zł, ponadto zmienia się Limity 
wydatków na wieloletnie programy inwestycyjne w latach 2007-2009 i Wydatki 
na programy i projekty realizowane ze środków pochodzących z funduszy 
strukturalnych i Funduszy Spójności stanowiące załączniki do uchwały 
budżetowej z 29 grudnia 2006 r. Nr IV/20/06. 
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że na wspólnym posiedzeniu komisji rady     
w dniu 29 października br. projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany               
i otworzył dyskusję nad projektem uchwały.  
 
Radni nie wnieśli żadnych uwag i wniosków w związku z czym Przewodniczący 
Rady zarządził głosowanie w sprawie podjęcia uchwały. 
 
W wyniku głosowania jawnego Rada Gminy na ustawowy skład Rady 15  
radnych, przy obecności na sesji 13 radnych,  jednogłośnie 13 głosami „za” 
podjęła uchwałę Nr XI/69/07 w sprawie zmian w budżecie i budżetu Gminy 
Górzyca na 2007 rok  /uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 
Ad. 9 
Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
 
Przewodniczący Rady zwrócił się z zapytaniem czy radni zgłaszają uwagi do 
protokołu z obrad  X sesji Rady Gminy. 
 
Radni nie zgłosili uwag do protokołu i w wyniku głosowania jawnego protokół 
został przyjęty jednogłośnie 13 głosami „za”. 
 
Ad. 10 
Interpelacje i zapytania radnych. 
 

 



-  Przewodniczący Rady Gminy Bogdan Nerko zaproponował, aby na kolejną 
sesję Rady Gminy przygotowana została pisemna informacja na temat 
gospodarki odpadami stałymi i ciekłymi na terenie Gminy Górzyca. Dodał, że 
na podstawie przedłożonej informacji będziemy mogli ocenić co w tym temacie 
się zmieniło i w jaki sposób gmina weryfikuje usuwanie nieczystości z 
indywidualnych gospodarstw domowych. Czy przybywa osób, które zawarły 
umowy z podmiotami świadczącymi usługi w tym zakresie. 
Radny Ryszard Dębiński stwierdził, że w dalszym ciągu obserwuje się 
zjawisko podrzucania śmieci do koszy umieszczonych na cmentarzach i w 
miejscach nie przeznaczonych do tego celu (lasy, rowy).   
Radna Maria Pakos dodała, że na terenie Gminy umieszczone są pojemniki na 
segregację odpadów i wystarczy tylko dobra wola mieszkańców gminy, aby 
pozbyć się z własnego gospodarstwa domowego znacznej części surowców 
wtórnych. Nie wszystkie odpady podlegają segregacji i pozostałe winny być 
zdeponowane w pojemnikach. Każdy mieszkaniec musi udokumentować 
korzystanie z usługi wywozu odpadów komunalnych. Spytała czy wszyscy 
obecni na sesji posiadają  takie umowy?  
 
Ad. 11 
Wolne wnioski i zapytania: 
 
1) Sekretarz Gminy Maria Palichleb poinformowała, że 2 listopada br. dla 
pracowników Urzędu Gminy i wszystkich  jednostek organizacyjnych gminy 
jest dniem wolnym od pracy, który zostanie odpracowany w dniu 24 listopada 
br.  
 
2) Dyrektor Zespołu Szkół Alicja Kierska zaprosiła wszystkich na uroczystą 
akademię okolicznościową w Dniu Narodowego Święta Niepodległości, która 
odbędzie się 11.11.2007 r. w kościele w Górzycy o godz. 1200. 
 
3) Radna Maria Pakos spytała, czy sala językowa w Centrum Spotkań Polsko-
Niemieckich nadaje się ona do użytku.  
Sekretarz Gminy odpowiedziała, że sala językowa pełniła swoją funkcję do 
momentu funkcjonowania urządzeń, w chwili obecnej urządzenia są nieczynne, 
nie spełnia swojej funkcji i nie jest użytkowania przez szkołę. Jest użytkowana 
przez  Centrum Spotkań Polsko-Niemieckich. 
Radny Ryszard Dębiński dodał, że pomieszczenia sali językowej korzystały 
uczniowie Zespołu Szkół, uczniowie Liceum Wieczorowego z Rzepina                
i uczestnicy Kursu prawa jazdy. Trudno jednoznacznie stwierdzić kto faktycznie 
uszkodził sprzęt. 
Dyrektor Zespołu Szkół Alicja Kierska sprzęt znajdujący się w sali językowej 
nie był naprawiany na bieżąco  i teraz nie stwierdzimy jednoznacznie kto 
zawinił. 

 



 
4) Sołtys Sołectwa Pamięcin Krzysztof Urbański zaproponował, aby 
szkolenia w sprawie składania zawiadomień i oświadczeń przez posiadaczy 
zwierząt przy produkcji mięsa i pasz, przeprowadzane  przez powiatowego 
lekarza weterynarii odbywały się odrębnie  w każdym sołectwie po uprzednim 
ustaleniu terminu. 
Sekretarz Gminy odpowiedziała, że ten temat omówiony zostanie z sołtysami 
na planowanym spotkaniu zaraz po sesji. 
 
Ad. 12 
Zakończenie obrad XI sesji Rady Gminy.  
 
Z uwagi na wyczerpanie porządku obrad sesji oraz brak dalszej dyskusji 
Przewodniczący Rady Gminy zamknął XI sesję Rady Gminy Górzyca  
/godz. 1420. 
 

Przewodniczący Rady Gminy 
(-) Bogdan Nerko 
 

Na tym protokół zakończono. 
Protokołowała Grażyna Markowska. 
 
 
 

 


